
Indtil fredningen var jagten medvirkende til begræns-
ningen af bestanden af sæler i Danmark, men om det-
te alene var årsagen til bestandsnedgangen indtil sidst 
i 1970erne er tvivlsomt.

En debat om genindførelse af jagt på sæler blev i sep-
tembernummeret 1999 af »Jæger« foreslået i en leder 
af formand Kristian Raunkjær. 

Danmarks Naturfredningsforening’s præsident 
svarede i samme blad bl.a. med argumenter om, 
at jagten vil øge fl ugtdistancen, og dermed frarøve 
almindelige naturbrugere den nyvundne mulighed 
for at se sæler i naturen. På det dyreværnsmæssige 
plan advares mod faren for anskydninger, men der 
tages ikke stilling til konsekvenserne af bestandens 
vækst og til, hvad der bør være begrænsende faktor for 
bestanden.

Ser man på sagen fra en dyreværnsmæssig vinkel, er 
jagten uden tvivl den mest humane form for regule-
ring sammenlignet med de naturlige måder sæler dør 
på i naturen. Om sælbestanden skal justeres og be-
grænses i antal af sult, sygdomme, epidemier eller evt. 
jagt er alene et politisk spørgsmål.

Jagt


